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Geachte raadsleden van de VNOG,

In 2020 heb ik u dertien brieven gestuurd om u te informeren over de stand van zaken van 
de Coronacrisis en de maatregelen om de verspreiding tegen te gaan. Als voorzitter was ik 
daarvoor verantwoordelijk tot 1 december 2020, toen de Tijdelijke Wet maatregelen 
COVID-19 inwerking is getreden. Sinds die datum is, in elk geval bestuurlijk, een nieuwe 
fase in de crisis aangebroken. Uw burgemeester is verantwoordelijk voor de uitvoering van 
de maatregelen om verspreiding van het coronavirus tegen te gaan in uw gemeente. Zoals 
ik in het webinar voor alle raadsleden op 1 december 2020 heb aangegeven blijven vanuit 
de Wet Publieke Gezondheid enkele bevoegdheden en verantwoordelijkheden behouden 
voor de voorzitter veiligheidsregio. De samenwerking in onze Veiligheidsregio is intensief 
gebleven.

Ik heb u op 14 januari jl. per brief geïnformeerd over de stand van zaken van de 
Coronacrisis, van de samenwerking en van de geldende maatregelen op basis van de 
ministeriële regelingen. Nu het einde van het eerste kwartaal van 2021 in zicht is 
informeer ik u opnieuw.

Situatieschets regio Noord- en Oost-Gelderland
Zowel het landelijke beeld als het beeld in onze regio laat zien dat we in de derde golf zijn 
aanbeland. Voor de vijfde week op rij is het aantal nieuwe besmettingen dat de GGD 
Noord- en Oost-Gelderland registreerde verder gestegen. Het aantal nieuwe besmettingen 
in Noord- en Oost-Gelderland bevindt zich daarmee rond het landelijk gemiddelde. Net als 
in alle andere regio's is in onze regio sprake van het hoogste risiconiveau 'Zeer Ernstig'.

Voor een actuele situatieschets verwijs ik u ook naar de website van onze GGD: 
https://www.qqdnoq.nl/corona/alles-over-corona/situatie-in-de-reqio.

mailto:info@vnog.nl
http://www.vnog.nl
https://www.qqdnoq.nl/corona/alles-over-corona/situatie-in-de-reqio


Derde golf
Volgens de eerste prognoses van de derde golf, begin januari, zouden we nu op de piek 
van de golf moeten zitten. Ik zie het als een succes van de maatregelen tot nu toe dat we 
daar nog niet zijn. Ook dragen de maatregelen eraan bij dat de besmettingsgraad nu lager 
ligt dan in Groot-Brittanië begin januari. Ik vind het in dat licht erg zorgwekkend dat 
steeds meer mensen aangeven niet alle maatregelen meer na te leven. Ik begrijp heel 
goed dat mensen 'coronamoe' zijn; dat zijn we allemaal. Maar om dit voorjaar zoveel 
mogelijk te kunnen genieten van onder andere de terrassen of te kunnen winkelen moeten 
we ons de komende weken en misschien maanden aan de maatregelen blijven houden. Dat 
is echt cruciaal.

Situatie in de zorg en het worst case scenario
Het aantal mensen dat op de intensive care is opgenomen is deze week voor het eerst 
sinds lange tijd weer boven de 600 gekomen. Dit kan erop duiden dat een opwaartse trend 
is ingezet, passend bij de derde golf waarin we zitten. Buiten de intensive care blijft de 
druk op de acute en de niet-acute zorg hoog.

Mocht zich een kritieke situatie voordoen in de zorg door snel oplopende patiënten
aantallen, dan moet Nederland daarop voorbereid zijn. Daarom hebbende zorgsectoren 
gezamenlijk maximale voorbereidingen getroffen. In dit worst-case scenario moet elke 
vorm van reguliere zorgverlening worden afgeschaald. In alle sectoren en regio's zijn 
plannen gemaakt om ook in een uiterste noodsituatie zo lang mogeiijk de meest 
noodzakelijke zorg en ondersteuning te kunnen bieden. Zo ook in onze regio, in 
samenwerking met de ROAZ'en en zorgpartners. Daarnaast heeft de gezamenlijke 
crisisorganisatie van de VNOG, GGD en de gemeenten zich voorbereid op het worst case 
scenario. Dat kan zelfs betekenen dat mensen uit de verzorgings-huizen en de 
wijkverpleging nodig zijn om hun kennis en kunde in te zetten op de plekken waar dat dan 
het hardste nodig is. Omdat zij ook belangrijke zorg verlenen, hebben de gemeenten in 
onze regio scenario's uitgewerkt hoe ze die dagelijkse zorg kunnen opvangen.

Afstemming met 22 burgemeesters NOG
Elke twee weken zie ik al mijn collega burgemeesters in de regio Noord- en Oost- 
Gelderland digitaal, om af te stemmen over de aanpak van de coronacrisis. We stemmen in 
deze overleggen af over het toepassen van de maatregelen. Bijvoorbeeld over de vraag op 
welke manier we in de winterse februariweek mensen op een verantwoorde manier konden 
laten genieten van het ijs. Maar ook over het verantwoord toestaan van demonstraties en 
het organiseren van veilige verkiezingen.

De burgemeesters hebben verder gesproken over ventilatie in relatie tot Covid-19. Het 
Nederlandse bedrijfsleven vertoont een grote inventiviteit bij het ontwikkelen van innovatie 
ideeën en nieuwe technieken op het gebied van luchtventilatie. Dit soort nieuwe 
technieken bieden kansen om op een veilige manier groepen mensen weer bijeen te 
brengen, ook in binnenruimtes. Ook kunnen dergelijke technieken wellicht bijdragen aan 
het verminderen of voorkomen van verspreiding van andere virussen dan het Corona virus. 
Hiervoor is het wel van belang dat vanuit de publieke onderzoeksinstituten onderzoek 
wordt gedaan om kennis van de technische mogelijkheden te vergroten en de technieken 
praktisch toepasbaar maken. Ook is beleidsontwikkeling vanuit de Rijksoverheid op dit 
gebied noodzakelijk. Daarom heb ik, namens alle VNOG burgemeesters, een oproep 
gedaan aan de minister van VWS om rijksgefinancieerde onderzoeksinstituten op te dragen 
dit met voorrang op te pakken.



Ook is met alle 22 gemeenten in de regio Noord- en Oost-Gelderiand afgesproken om dit 
jaar geen paasvuren te laten bouwen en plaatsvinden. Een paasvuur betekent meestal dat 
mensen bij eikaar samenkomen. De verwachting is dat dit ook begin april nog niet kan 
binnen de dan geldende coronamaatregelen. Daarom hebben de 22 gemeenten 
afgesproken om de paasvuren niet door te laten gaan. Daarbij is de oproep aan de 
bouwers van de paasvuren gedaan om niet te beginnen met de opbouw van de zogeheten 
paasbaokes. Dit omdat het vanwege de brandveiligheid niet wenselijk is om houtstapels te 
laten liggen.

Tenslotte hebben we met elkaar gesproken over hoe we als burgervader of -moeder voor 
onze eigen gemeente van meerwaarde kunnen blijven. De afstemming met mijn collega 
burgemeesters gebruik ik ook om de signalen vanuit de gemeenten op te halen, die ik 
vervolgens in het Veiligheidsberaad namens de VNOG inbreng.

Vaccinatie
In onze regio zijn intussen 5 vaccinatielocaties operationeel: in Harderwijk, Apeldoorn, 
Zutphen, Doetinchem en Lichtenvoorde. Op 29 maart opent een locatie in Borculo en op 6 
april een locatie in Heerde. Bovendien zijn ook net buiten de regio locaties te vinden waar 
onze inwoners terechtkunnen voor een vaccinatie. Op deze manier is het voor iedereen 
mogelijk om relatief dicht bij huis een vaccin te krijgen.

Tot en met 21 maart hebben naar schatting 1,5 miljoen Nederlanders tenminste één 
vaccinatie ontvangen en ruim 600.000 een tweede. De GGD Noord- en Oost-Gelderland 
vaccineert op dit moment alle inwoners van 75 jaar en ouder, inwoners in de leeftijdsgroep 
van 65-75 ontvangen binnenkort ook een uitnodiging.

Daarnaast worden ook zorgmedewerkers uit onze regio door de GGD gevaccineerd. Zij 
worden gevaccineerd met het vaccin van AstraZeneca. Het toedienen van vaccinaties met 
dit middel is op 14 maart jl. gepauzeerd, omdat nader onderzoek nodig was na enkele 
incidenten. Zowel de Europese als de Nederlandse medicijnautoriteit hebben het middel 
opnieuw veilig verklaard, op woensdag 24 maart is het vaccinneren met AstraZeneca 
hervat.
Op sommige plekken in het land kan een 63-jarige eerder worden gevaccineerd dan een 
ouder iemand, dat is soms lastig uit te leggen. Dit heeft onder meer te maken met soorten 
vaccins, en voor wie welk vaccin geschikt is. De groep 60-64-jarigen worden gevaccineerd 
door de huisarts en krijgen AstraZeneca. Gezien de beperkte beschikbaarheid van 
Astrazeneca is ervoor gekozen om dit per provincie 'uit te rollen'. Dat leidt tot verschillen 
per provincie. De hele strategie erop gebaseerd dat de meest kwetsbaren en hun 
zorgmedewerkers worden het eerst gevaccineerd.

Meer informatie over de volgorde van vaccineren is te vinden op: 
https://www.riiksoverheid.nl/onderwerpen/coronavirus-vaccinatie/volqorde-van-
vaccinatie-teqen-het-coronavirus en in de achterliggende Q&A.

In het algemeen wordt de volgorde van vaccineren bepaald door:
• goedkeuring en werking van de vaccins;
• levering en verspreiding van de vaccins over priklocaties zoals ziekenhuizen, GGD 

en huisartsen;
• nieuwe ontwikkelingen en adviezen van bijvoorbeeld de Gezondheidsraad;
• of mensen zich laten vaccineren.

https://www.riiksoverheid.nl/onderwerpen/coronavirus-vaccinatie/volqorde-van-


Evenementen
We willen natuurlijk heel graag weer evenementen mogelijk kunnen maken. Op dit 
moment worden er landelijk verschillende 'fieldlabs' georganiseerd, kleinschalige 
praktijktesten. Tijdens deze evenementen worden maatregelen om evenementen veilig en 
verantwoord te organiseren getest. Het gaat nog wel even duren voordat we daar de 
definitieve resultaten van zien.

Op dit moment laat de gezondheidssituatie het ook echt niet toe om evenementen te 
organiseren; het is op grond van de wet dan ook verboden. In afwachting van de 
uitkomsten van de fieldlabs en omdat we nu in de derde golf zijn beland hebben we met de 
burgemeesters in de regio de afspraak gemaakt dat we geen aanvragen voor een 
evenementenvergunning in behandeling nemen voor evenementen tot en met 5 mei. Die 
afspraak is landelijk bevestigd in het Veiligheidsberaad.

Tenslotte
Ik had bij het verzenden van mijn brief in januari gehoopt dat ik u nu een andere brief kon 
sturen. Eén waarin we konden vaststellen dat er perspectief is voor onze ondernemers, 
onze jongeren. Perspectief voor de mensen die graag elkaar weer willen opzoeken of 
genieten van een groot feest. Perspectief op het heropenen van het onderwijs, de sport, 
cultuur en detailhandel. En natuurlijk op het hervatten van alle reguliere zorg.

Ik weet zeker dat we elke dag weer dichterbij dat moment komen, maar oplopende 
besmettingen en de introductie van nieuwe varianten maken het lastig om in te schatten 
wanneer dat is. Om die dag dichterbij te brengen moeten we met z'n allen de maatregelen 
blijven respecteren. U kent mijn motto en daarmee sluit ik ook deze brief af. Houd vol, 
houd afstand en wees nabij!

De voorzitter van de Veiligheidsregio Noord- en Oost-Geideriand,

AJ.M. Heerts


